
Protokół Nr 10 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju z dnia 23 sierpnia 2011 r. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni – członkowie Komisji obecni zgodnie z załączoną 

listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu, W-ce Wójt Gminy R. Figiel, inspektor 

d/s wodociągów i kanalizacji S. Izbicki.  

Tematem posiedzenia Komisji była: 

1. Analiza działań Gminy w zakresie zaopatrzenia w wodę, sposobu usuwania 

i odprowadzania ścieków. 

2. Sprawy różne, omówienie materiałów na najbliższą sesję Rady Gminy.  

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rozwoju 

A. Skawiński, który otworzył posiedzenie, powitał przybyłych i zaproponował poszerzenie 

porządku Komisji o niedokończone tematy z poprzedniego posiedzenia tj. 12.08.2011 r. 

w sprawach dot. Spółki Wodnej i tematu melioracji oraz wniosku z Komisji w sprawie 

opracowania regulaminu i zasad udzielania dotacji podmiotom wykonującym zadania 

z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania 

zadania objętego dotacją.  

Komisja zaaprobowała przez aklamację poszerzenie tematyki posiedzenia Komisji.  

Inspektor d/s wodociągów i kanalizacji w gminie Pabianice S. Izbicki przedłożył Komisji 

projekt dokumentu - regulaminu w sprawie trybu postępowania o udzielenie pomocy 

finansowej w formie dotacji podmiotom wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, 

sposobu jej rozliczania oraz sposobu kontroli wykonywania zadania objętego dotacją, który 

stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu.  

Powiedział, że jest to dokument roboczy do dyskusji w Komisji. Komisja może wnosić 

proponowane zmiany.  

We wstępnej dyskusji nad regulaminem Komisja zaproponowała, aby w sprawie trybu 

postępowania o udzielenie pomocy finansowej w formie dotacji podmiotom 

wykonującym zadania z zakresu Prawa wodnego, sposobu jej rozliczania oraz sposobu 

kontroli wykonywania zadania objętego dotacją koszty dotacji zadania po stronie gminy 

kształtowały się w granicach 75% , natomiast po stronie rolników 25% . 

Komisja zapoznała się z przedłożonym jej projektem regulaminu, postanowiła, że nad 

przedłożonym regulaminem będzie podejmowała jeszcze pracę.  

Przewodniczący Komisji A. Skawiński zaproponował wniosek, aby wydłużyć termin 

możliwości zgłaszania przez mieszkańców wniosków w sprawie wykonywania prac 

konserwacyjno-remontowych na urządzeniach melioracyjnych do końca października 

br.  

Wniosek został przyjęty jednomyślnie. 
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Przewodniczący Komisji nawiązał jeszcze do tematu z poprzedniego posiedzenia Komisji 

dotyczącego sprawy przyznania środków finansowych na budowę świetlicy w Gorzewie. 

Zwrócił się do członków Komisji, aby kolejno wypowiedzieli się na ten temat.  

Przedstawiając własne zdanie Przewodniczący Komisji Powiedział, że uważa, iż mieszkańcy 

Gorzewa posiadają już do swojej dyspozycji salę OSP znajdującą się w strażnicy i dalszą 

rozbudowę uważa za niekonieczną. Jest przeciwny przyznawaniu kolejnych środków 

finansowych na tę inwestycję. Ponadto mieszkańcy Gorzewa wypowiadali się, że dla nich 

ważniejsza jest sprawa rozwiązania bezpieczeństwa na skrzyżowaniu w tej miejscowości.  

Radny P. Kociołek zabierając głos powiedział, że problem skrzyżowania w tej miejscowości 

jest już w trakcie rozwiązywania, uważa, że wcześniej, czy później salki do dyspozycji 

mieszkańców powinny być wybudowane w każdej miejscowości na terenie gminy. Jest za 

tym, aby rozpoczętą inwestycją w Gorzewie kontynuować. Nie można zmarnować tego co już 

zostało zrobione.  

Radny M. Gryska w swojej wypowiedzi wyraził zadowolenie z tego, że mieszkańcy Petrykóz  

pozyskali do swojej dyspozycji niewielkie pomieszczenie w budynku starego ośrodka 

zdrowia w Petrykozach. Uważa, że na terenie gminy są miejscowości, które w ogóle nie mają 

takich pomieszczeń i tu należy w pierwszej kolejność ich wesprzeć i iść w kierunku takim, 

aby miejscowości te również na swoim terenie posiadały niewielkie świetlice do własnej 

dyspozycji.  

Radny M. Muszczak zabierając głos wyraził zdanie, że należy kontynuować budowę świetlicy 

w Gorzewie, tym bardziej, że są już fundamenty i poczynione pewne związane z tym koszty. 

Poza tym na terenie Gorzewa znajduje się Grupowa Oczyszczalnia Ścieków, z której Gmina 

Pabianice czerpie duże wpływy do budżetu. 

Radna A. Marciniak w swojej wypowiedzi stwierdziła, że jej zdaniem ze świetlicy strażackiej 

powinny korzystać inne organizacje jakie działają na danym terenie, tak jak ma to miejsce np. 

w Piątkowisku. Ze świetlicy strażnicy korzysta także Koło Gospodyń Wiejskich. 

Radny J. Kelnerowski zabierając głos stwierdził, że o tym, czy świetlica ma być budowana 

powinni opowiedzieć się mieszkańcy Gorzewa. Opinia ich w tej sprawie powinna być 

decydująca.  

W –ce Wójt Gminy R. Figiel zabierając głos poinformował, że nie dysponuje na obecną 

chwilę informacją na temat ważności dokumentacji jaką posiada OSP Gorzew na rozbudowę 

świetlicy. Wiadomym jest, że zostały poczynione już pewne koszty , należy się zastanowić co 

robić dalej, czy „wyrzucać do kosza koszty poniesione na dotychczasowe sprawy związane 

z budową świetlicy, czy też uruchomić kwotę 100 tys. zł , która pozwoliłaby zamknąć 

budowę w stanie surowym”.  

W efekcie przeprowadzonej dyskusji Komisja wypracowała wniosek do Wójta Gminy 

o przedstawienie jej informacji jaki jest status pomieszczenia, w których usytuowany 

jest sklep w strażnicy w Gorzewie. Czy w dalszym ciągu obowiązuje umowa najmu? 

Ponadto Komisja wnioskuje o przedstawienie jej opinii rady sołeckiej wsi Gorzew 

o potrzebie budowy sali na terenie OSP w Gorzewie.  
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W dalszej części posiedzenia Komisja przystąpiła do realizacji porządku posiedzenia Komisji 

z dnia 23.08.2011.  

 

Ad. pkt. 1 . 

Analiza działań Gminy w zakresie zaopatrzenia w wodę, sposobu usuwania i odprowadzania 

ścieków. 

Inspektor S. Izbicki przedłożył Komisji plan wykonania budżetu gminy za I półrocze 2011 

w po stronie dochodów i wydatków z zakresu gospodarki ściekowej i ochrony wód, wpływów 

z usług oraz z zakresu dostarczania wody i wpływów z usług (za pobraną wodę 

z wodociągów). Informacja na powyższy temat stanowi zał. nr 3 do protokołu.  

Ponadto inspektor przedstawił Komisji miesięczny bilans syntetyczny dot. wody za miesiąc 

czerwiec br. – stanowi on zał. nr 4 do protokołu. Informacja na powyższy temat stanowi zał. 

nr 4 do protokołu  

W dyskusji radni zadawali pytania na temat kontroli, legalizacji i częstotliwości wymiany 

liczników na wodę, obowiązków inkasenta. 

Inspektor poinformował, że będzie chciał wprowadzić harmonogram wymiany wodomierzy 

z częstotliwością raz na 5 lat. Do końca września br. zostanie przeprowadzony przegląd 

wszystkich wodomierzy na terenie gminy . 

Odpowiadając na wniosek z poprzedniego posiedzenia Komisji dot. kosztów wymiany 

hydrantów przy strażnicach na takie jaki jest zainstalowany przy strażnicy w Kudrowicach 

inspektor poinformował, że koszt takiego hydrantu wynosi kwotę 2 tys. zł.  

W temacie odprowadzania ścieków poinformował, że zagadnienie to znajduje się 

w ochronie środowiska. W kanalizację na terenie gminy wyposażone są uliczki na 

osiedlu Piątkowisko. 

W tej chwili rozpoczęta jest realizacja kanalizacji w Bychlewie i Jadwininie oraz 

przebiega zakończenie kanalizacji na osiedlu w Piątkowisku.  

W trakcie opracowania znajduje się koncepcja gospodarki ściekowej dla gminy 

Pabianice. Zakończenie jej zaplanowano na dzień 31.10. br.  

Przewodniczący Komisji A. Skawiński przypomniał, że Rada Gminy podjęła uchwałę 

o opracowaniu koncepcji przydomowych oczyszczalni ścieków. Apelował o konieczności 

realizacji tej uchwały, ponieważ do końca 2015 r. gmina będzie zobowiązana posiadać 

rozwiązanie w kierunku gospodarki ściekowej.  

Inspektor S. Izbicki poinformował, że opracowywana koncepcja gospodarki ściekowej 

obejmuje cały teren gminy. Wiadomym jest, że część gminy będzie objęta system kanalizacji, 

a część zgrupowana zostanie w biologiczne oczyszczalnie ścieków.  
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Ad. pkt. 2  

W –ce Wójt Gminy R. Figiel przedkładał kolejno Komisji projekty uchwał przygotowane na 

najbliższą sesję Rady Gminy  

 ustalenia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Pabianice – Uchwała Nr X/A/2011 – 

stanowi zał. nr 5a 

 powołania zespołu do opiniowania kandydatów zgłoszonych na ławników do sądów 

powszechnych – Uchwała Nr X/ B/ 2011 – zał nr. 6  

 stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego – Uchwała Nr X/C/2011 – zał. nr 7  

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr X/D/ 2011- zał. nr 8  

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 r. – Uchwała Nr X/E/ 2011- zał. nr 9  

 zmian w budżecie gminy Pabianice na 2011 – Uchwała Nr X/F/2011 – zał. nr 10 

 zmiany Uchwały Nr IV/19/2011 Rady Gminy Pabianice z dnia 27 stycznia 2011 r. 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pabianice na lata 

2011 -2014 - – Uchwała Nr X/G/2011- zał. nr 11  

 określenia zasad budowy na terenie gminy Pabianice wodociągów ze środków 

własnych właścicieli nieruchomości – Uchwała Nr X/H/2011 – zał. nr 12  

Po przedłożeniu projektu uchwały w sprawie - określenia zasad budowy na terenie gminy 

Pabianice wodociągów ze środków własnych właścicieli inspektor S. Izbicki poinformował, 

że przedłożenie Radzie Gminy powyższego projektu uchwały wynika z potrzeby nie 

blokowania inwestycji wodociągowych na drogach, na których gmina nie ma prawa 

własności.  

Do projektu  uchwały załącza się wniosek o wydanie warunków technicznych przyłączenia do 

sieci wodociągowej, projekt umowy do zasad budowy na terenie gminy Pabianice 

wodociągów ze środków własnych właścicieli nieruchomości.  

Po przedłożeniu projektów uchwał, które znajdują się w proponowanym porządku obrad 

najbliższej sesji Przewodniczący Komisji powrócił do tematu związanego z budową sal na 

terenie gminy. Powiedział, że Komisja Ochrony Środowiska skupiła się dotychczas w swoich 

działaniach na ochronie środowiska, natomiast w zakresie jej działania jest także rozwój 

gminy.  

Zwrócił się do Komisji z prośbą o skierowanie wniosku do Wójta Gminy 

o przygotowanie koncepcji i wstępnych kosztorysów (bez konsultacji ze specjalistami) 

budowy świetlic w Hermanowie, Koninie oraz sal gimnastycznych w Pawlikowicach i 

Petrykozach.  Komisja wniosek w całej rozciągłości poparła.  

W sprawach różnych Przewodniczący Komisji przedstawił pismo Ministerstwa Środowiska, 

które wpłynęło do Wójta Gminy, zadekretowane przez Przewodniczącego Rady o opinię do 

Komisji Ochrony Środowiska. Data wpływu pisma 18.08.2011 r.  
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Pismo zawiera wniosek do zaopiniowania „Silurium Sp.z o.o z siedzibą w Warszawie 

o udzielenie koncesji na poszukiwanie złóż ropy naftowej i gazu ziemnego w rejonie 

Pabianic. Opinia powinna być wydana w ciągu 14 dni od daty doręczenie. 

Komisja nie zajęła stanowiska w powyższej sprawie, temat ten ponowi na najbliższej 

sesji dnia 29.08.2011 r.  

Radny P. Kociołek poruszył problem z jakim zwróciła się do niego mieszkanka Bychlewa. 

Jest to budynek p. *****, usytuowany przy kapliczce. Problem polega na tym, iż został on 

prawdopodobnie przy ostatniej zmianie planu zagospodarowania przestrzennego wpisany do 

rejestru zabytków. Budynek znajduje się w stanie katastrofalnym, mieszkankę nie stać na jego 

remont, nie można też go rozebrać. Radny zwrócił się do obecnego na posiedzeniu W-ce 

Wójta Gminy, aby rozeznał temat.  

Na tym posiedzenie Komisji zakończono.  

 

 

 

Posiedzeniu Komisji przewodniczył: 

Przewodniczący Komisji 

Ochrony Środowiska i Rozwoju 

Adam Skawiński  

 

Protokołowała: Urszula Czerwonka  


